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Az új irodaházban: 
mindent egy helyen 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Ünnepélyes keretek között tegnap 
átadtak Szegeden egy új irodahá-
zat. A teljesen felújított és kor-
szerűsített Huszár utca 1. szám 
alatti épületben helyet kapott az 
adó- és az okmányiroda mellett a 
szociális, családvédelmi és egész-
ségügyi iroda is. 

Korábban a Széchenyi téren fo-
gadta az ügyfeleket a szociáhs iro-
da, de itt a helyszűke és az elavult 
technikai berendezések miatt las-
san haladt a munka. Tavaly na-
ponta közel kétszázhatvanan keres-
ték fel különböző panaszaikkal, 
kérésükkel az iroda munkatársait. 
Összesen mintegy 87 ezer ügyirat 
gyűlt össze 2001-ben. A nagy for-
galom miatt döntött úgy az ön-
kormányzat, hogy tágasabb, mo-
dernebb helyre költözteti az iro-
dát. 

Szilágyiné Szemkeő Judit, a Szo-
ciális és Családügyi Minisztéri-
um politikai államtitkára és 
Bartha László polgármester adta 
át kedden az irodát. A Huszár ut-
cai épületben sokkal gyorsabb lett 
az ügyintézés, ami egy új modell 
bevezetésének köszönhető. Az 
ügyfélnek most már nem kell ab-
laktól ablakig járnia, hanem egy 
helyen elintézhet mindent. A be-
adványt, kérelmet azonnal szá-
mítógépre viszik, így a papírmun-
ka is csökken. Emellett a ké-
relmező rögtön megtudhatja, 
hogy hiányzik-e valamilyen do-
kumentum vagy adat az igény-
léshez. 

A szociális, családvédelmi és 
egészségügyi iroda hétfőn és ked-
den 8-tól 15 óráig, szerdán déltől 
17 óráig, pénteken pedig 8-tól dé-
lig várja az ügyfeleket. Csütörtö-
kön zárva tart az iroda. 

Közhasznú társaság vagy kft. fejleszti a szegedi repülőteret ? 

Döntés után pályázhatnak 

HÍREK 
GENERÁCIÓK ES PROBLÉMÁK 
Egyenlő esélyteremtést ígér a fiata-
loknak az MSZP - hangzott el teg-
nap a Fiatal Baloldal szegedi fóru-
mán. - A következő, reményeink 
szerint szociahsta kormánynak el 
kell érnie, hogy a fiatalok jövőjét ne 
a szüleik egzisztenciája és szülőhe-
lyük határozza meg - hangsúlyoz-
ta Tóbiás József országgyűlési kép-
viselő, az MSZP ifjúságpolitikai 
szakértője a Fiatal Baloldal-Szeged 
és a Szegedi Pedagógus Klub által 
tegnap szervezett „Generációkban 
a rációk" című fórumán. 

KULTÚRÁK TALÁLKOZÁSA 
A Szegedi Tudományegyetem idei 
legnagyobb létszámú rendezvénye 
kezdődik ma: a XII. magyar nyelvé-
szeti kongresszusra mintegy 300 
előadó érkezik az ország minden 
részéből. A háromnapos rendezvé-
nyen adják át az idei Brassai Sá-
muel-díjat. 

NAGYCSALÁDOSOK SEGÍTÉSE 
A szegedi Szegények és Nagycsalá-
dosok Egyesülete gyűjtést szerve-
zett a rászorulóknak. Az adomá-
nyokat március 28-án, csütörtö-
kön délután 5 órakor osztják szét a 
Pulcz utca 23. szám alatt. 

KOSZORÚZÁS 
A Rákóczi Szövetség szegedi szer-

vezete március 27-én, szerdán, 
délután 5 órakor az Aradi vértanúk 
terén koszorúzással egybekötött 
kegyeleti megemlékezést tart a Rá-
kóczi-lovasszobornál. 

KOZMA-FÓRUM TÁPÉN 
Együtt a településünkért, régión-
kért címmel lakossági fórumot 
tart ma este Kozma György. A 
Csongrád megye 3. választókerü-
let, Magyar Vállalkozók Egység-
párt országgyűlési képviselőjelölt-
je 6 órakor a tápéi Heller Ödön 
Művelődési Házban várja az ér-
deklődőket. 

MIÉP-GYŰLÉS SZEGEDEN 
Ünnepi nagygyűlést tart Szege-
den, március 28-án, csütörtökön 
a Magyar Igazság és Élet Pártja. A 
Bartók Béla Művelődési Házban 
(Vörösmarty utca 3.) délután 5 
órakor kezdődő rendezvény szóno-
ka ifj. Hegedűs Lóránt református 
lelkész, a párt alelnöke. 

EGÉSZSÉGNAP 
A SÁGVÁRIBAN 
Egészségnapot tartottak tegnap a 
Ságvári Éndre Gyakorló Gimnázi-
umban. A diákok kérdéseit többek 
közt táplálkozási tanácsadó, sze-
xológus, természetgyógyász, 
masszőr, pszichológus és grafoló-
gus várta. 

A szegedi repülőtér fejlesztésére 
és jövőbeni üzemeltetésére 3 mil-
lió forint törzstőkével alapítana 
kft.-t a szegedi önkormányzat, 
a Szegedi Közlekedési Kft. és a 
Szegedi Repülő Egyesület. A ter-
vek szerint a jövőben létreho-
zandó társaság irányítaná a fej-
lesztési tervek kidolgozását, s jo-
got kapna arra, hogy döntsön fej-
lesztési források bevonásáról is. 
Az érintettek eredeti elképzelé-
sei szerint azonban a társaság 
hatékonyabban működhetne köz-
hasznú társaság formájában. A 
közgyűlés legutóbbi ülésén nem 
döntött a kft. létrehozásáról. 

A szegedi közgyűlés legutóbbi ülé-
sén nem döntött annak a kft.-nek 
a létrehozásáról, amely a tervek 
szerint a repülőteret üzemeltetné 
a jövőben. A város egyébként nem 
kft., hanem közcélú tevékenység 
folytatására kapta meg a repülőtér 
tulajdonjogát tavaly, és az EU Tfec-
noman projectjétől is közhasznú 
feladatok ellátására képes légiki-
kötő-tervezésre nyert pénzt - em-
lékeztetett Podolcsák András, a 
szegedi repülőtér vezetője. Szerin-
te éppen ezért a légikikötő fejlesz-
tésére és majdani üzemeltetésére 
létrehozandó cégnek is közhasznú 
társaságként, nem pedig korlátolt 
felelősségű társaság formájában 
kell működnie. 

A lehetséges fejlesztési források 
keresése és kiválasztása is a Szege-
di Regionáhs Repülőtér Fejlesztő és 
Üzemeltető Kft. feladata lenne az 
önkormányzat stratégiai irodája 
által kidolgozott javaslat szerint. 

Makrai László, a tulajdonosi bi-
zottság tagja a csütörtöki közgyűlé-
sen úgy látta, pusztán jogértelme-
zési kérdésről van szó. 

Tímár László gazdasági alpolgár-
mester szerint mivel nem várha-
tó, hogy nyereséges lesz a légiki-
kötőt működtető társaság, nincs je-
lentős különbség aközött, hogy 

Podolcsák András közhasznú társaságot szeretne. 

kft., vagy klit. formájában műkö-
dik. Hiszen a veszteséges kht. nem 
tudja majd igénybe venni a köz-
hasznú szervezetek számára bizto-
sított kedvezményeket. Tímár le-
szögezte: nem a társasági formán 
kellene vitatkozni, hiszen ha a cég 
megalakulna, már lehetne pályáz-
ni a Széchenyi-tervhez fejlesztési 
támogatásért. 

Amennyiben a közgyűlés kft., 
és nem közhasznú társaság alapí-
tása mellett dönt, mi szindikátu-
si szerződésben rögzítenénk az ala-
pítók hosszú távú szándékait, el-

várásait - mondta Rácz Tamás. A 
Szegedi Repülő Egyesület vezetője 
szerint azonban ez pénzügyileg 
kedvezőtlen döntés lenne, hiszen 
a légikikötő fejlesztése nem lehet 
profitorientált. 

Az önkormányzat által koráb-
ban már többször is felkért külső 
jogi szakértő javasolta a közhasz-
nú társaság helyett a kft.-t - tud-
tuk meg Körtvélyesi Csabától, az 
előterjesztést készítő stratégiai iro-
da városfejlesztési osztályve-
zetőjétől. A szakértő szerint a légi 
közlekedés nem sorolható a köz-

Fotó: Karnok Csaba 

hasznú tevékenységek sorába. A 
Szegedi Repülő Egyesület jogásza 
viszont közhasznú feladatként ér-
tékeli a repülőtér fejlesztését és 
üzemeltetését. 
A repülőtér vezetői bíznak abban, 
hogy a Széchenyi-terv pályázatai-
nak októberi leadási határidejéig el-
készülnek a ma még hiányzó 
műszaki tervek, és a kormány még 
időben megadja a repülőtér előze-
tes fejlesztési engedélyét, amely 
elengedhetetlen feltétele annak, 
hogy a város induljon a tenderen. 

K.B. 

Változás a kávéházban 
A meghirdetettel ellentétben a 
Szegedi Közéleti Kávéház csütör-
töki rendezvényén Szepsy Eleo-
nóra „Hozzátok szólok" című ver-
seskötetének bemutatóját tartják 
18 órától a Royal Szállóban. 

A házigazda Majzik István, a 

Bába és Társai Nyomda és 
Könyvkiadó ügyvezető igazgatója 
lesz. Az est folyamán közreműkö-
dik Andódy Olga előadóművész, 
Németh János versmondó és 
Dombóvári László táncdaléne-
kes. 

Az állam élhet elővásárlási jogával 

Ki veszi meg a Szőnyi-képeket? 

Jó lenne, ha a Szőnyei-festményeket újra láthatnák a szegediek. 

A hajdani szegedi Hági éttermet díszítő Szőnyi István-festménye-
ket a városnak ajánlotta föl megvételre Cziner István műkereske-
dő. A védett műalkotások eladásáról a Kulturális Örökségvédelmi 
Hivatalt is tájékoztatni kell. 

Az egykori Hági éttermet díszítő Szőnyi István-pannók történetét 
Pappné Zánthó Rita, a szegedi polgármesteri hivatal művészeti taná-
csosa mesélte el, s tőle tudtuk meg azt is, hogy a pannók védett mű-
kincsek, amelyeknek értékesítését törvény szabályozza. 

A Hági falain 1941-ben elhelyezett, vászonra festett képek 2000 áp-
rilisában, bírósági árverésen kerültek Cziner István tulajdonába. A ké-
peknek nem csupán művészi értékük, de méretük is tekintélyes. A 
„Hálófonó halászok" (3x10 méter), a „Tisza parti jelenet" (3x6 mé-
ter), valamint a „Főző halász" (3x1,5 méter) együttes elhelyezése és 
bemutatása nem kevés gondot okoz. Cziner István azt szeretné, ha a 
pannókat ismét együtt láthatnák a szegediek - ezért tett eladási aján-
latot a városnak. 

- A védett kulturális javak adásvétele csak írásos szerződés kísére-
tében történhet - tájékoztatta lapunkat Buzinkay Péter, a Kulturális 
Örökségvédelmi Hivatal műtárgyfelügyet-vezetője, aki a Szőnyi-pan-
nók árverezése óta végigkísérte a festmények történetét. Mint mond-
ta, a tervezett adásvétel kapcsán írt szerződés egy példányát el kell kül-
deni az örökségvédelmi hivatalnak. 

Az állam élhet az elővásárlás jogával, ám - amint kérdésünkre a mű-
tárgyfelügyelet vezetője elmondta - viszonylag ritkán fordul elő, hogy 
hasonló esetekben megvásárolják az eladásra szánt, magánkézben lé-
vő műkincset. 

- Nem kell minden kiemelkedő és pótolhatatlan értéket képvi-
selő tárgynak feltétlenül állami tulajdonba kerülnie. Elegendő, 
ha ellenőrizzük, hogy a tulajdonos az előírásoknak megfelelően 
gondját viseli-e a műkincsnek - zárta mondandóját Buzinkay Pé-
ter. 

A szegedi városházán egyelőre csak tájékozódó jellegű tárgyalás 
folyt. A Szőnyi-képek sorsát lapunkban továbbra is nyomon követjük. 

NY. P. 

Szigorúan ellenőrzött 
szegedi kerékpárok 

Rendszeresen ellenőrzik a kerékpárosokat. Fotó: Karnok Csaba 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Szegeden a rendőrség fokozottan el-
lenőrzi a kerékpárosokat. Az akció 
időtartamáról a Szegedi Rendőrka-
pitányság munkatársai nem árul-
tak el részleteket, azonban azt el-
mondták, hogy az ellenőrzésnek 
két oka is van: az egyik a baleset-
megelőzés, a másik pedig, hogy a 
Kárász utca díszburkolatáról „ki-
szorítsák" a bicikliseket. 

Az utóbbi időben számos, kivi-
lágítatlanul közlekedő kerékpáros 

okozott balesetet, közülük ketten 
életüket is veszítették. Ez a magya-
rázata, hogy a rendőrség reggel és 
este ellenőrzi a bicikliseket, felsze-
relték-e járművüket lámpával. 

A járőrök a Kárász utca díszbur-
kolatára hajtó kerékpárosokat pe-
dig figyelmeztetik. A belvárosi bur-
kolatra ugyanis tilos kerékpárral 
ráhajtani. 

A rendőrség még annyit elárult, 
hogy a jövőben rendszeresek lesz-
nek az ilyen és ehhez hasonló el-
lenőrzések. 


